



**MSG Secretariat appoints Mr. Henry Sanday as the Private Sector Development Advisor**

The Melanesian Spearhead Group (MSG) Secretariat in Port Vila, Vanuatu is pleased to announce the appointment of Mr Henry Sanday of the Republic of Fiji as the Private Sector Development Advisor funded under the MSG-Pacific Integration Trade Assistance Program (PITAP). MSG-PITAP is an EU grant jointly administered by the Pacific Islands Forum Secretariat and the MSG Secretariat. The purpose of MSG-PITAP is to improve trade policy outcomes by building technical capacity, increasing private sector engagement in policy making processes and increasing exports and investments for MSG Member countries.

Mr Sanday joined the Secretariat on 22<sup>nd</sup> of October 2014. Prior to this appointment, he was founding Executive Officer to the Pacific Islands Private Sector Organisation (PIPSO).

Prior to joining PIPSO, he worked with the Pacific Islands Forum Secretariat as Investment Policy Officer.

Mr Sanday also served as Senior Industries Officer with the Fiji Trade and Investment Board and was Energy Fellow with the Institute of Natural Resources at the University of the South Pacific.

Mr Sanday has a Masters Degree in Macroeconomic Policy & Planning for Developing Countries from the University of Bradford, and in 2013 submitted a doctoral thesis entitled “The Impact of Regulations on Doing Business in the Pacific Islands: The Case of Fiji” to the University of New South Wales. He also has a Bachelors Degree in Physics and Mathematics from the University of the South Pacific.

The Director General, Mr Peter Forau said Mr Sanday’s appointment as the new MSG Private Sector Development Advisor, will boost efforts to promote business development in both the formal and informal sectors which is important to assist Member countries participate more effectively in trade under the MSG Trade Agreement.

With his vast experience and connections, I have no doubt that Mr Sanday will quickly settle into the role and start working closely with Government Officials responsible for investment and private sector development as well as with private enterprises where appropriate.

***Authorized by the Director General  
MSG Secretariat  
31 October 2014  
Port Vila  
Republic of Vanuatu***

## **Communiqué De Presse**

Le Secrétariat du Groupe Fer de Lance Mélanésien basé à Port Vila a le plaisir d'annoncer la prise de poste de M. Henry Sanday de la République de Fidji, en tant que Conseiller Développement du Secteur Privé, financé par le Programme d'Assistance à l'Intégration Commerciale dans le Pacifique (PAICP/PITAP) – GFLM. GFLM-PAICP est une subvention de l'UE conjointement gérée par le Secrétariat du Forum des Iles du Pacifique (SFIP/PIFS) et le Secrétariat du GFLM, au sein du Secrétariat du GFLM à Port Vila, au Vanuatu. L'objectif du GFLM-PAICP est d'améliorer les résultats des politiques de commerce par le renforcement des capacités techniques, l'augmentation de l'engagement du secteur privé dans les en matière de politique commerciale et l'augmentation des exportations et des investissements des pays du GFLM.

M. Sanday a rejoint le Secrétariat le 22 Octobre 2014. Avant cette nomination, il était l'Officier de Direction fondateur au sein de l'Organisation du Secteur Privé des Iles du Pacifique (OSPIP/PIPSO).

Avant de rejoindre l'OSPIP, il a également travaillé en tant que Chargé des Politiques d'Investissement au sein du Secrétariat des Iles du Pacifique.

Sanday a également été Haut Fonctionnaire en charge des Industries au sein du Conseil d'Investissements et de Commerce de Fidji, mais aussi Membre de l'Institut de l'Energie et des Ressources Naturelles de l'Université du Pacifique Sud.

Sanday possède un Master en Politique Macroéconomique & Planning pour Pays en Développements et en 2013, a soumis une thèse doctorante intitulée "L'Impact des Régulations sur l'Acte de Faire du Business dans les Iles du Pacifique: Le Cas de Fidji". Il possède également un Diplôme en Physiques et Mathématiques de l'Université du Pacifique Sud de Fidji.

Le Directeur Général, M. Peter Forau a déclaré que la nomination de M. Sanday au poste de nouveau Conseiller Développement Secteur Privé, stimulera les efforts de promotion du développement du secteur privé en Mélanésie, ce qui est d'importance capitale afin de permettre aux pays membres de participer avec plus d'efficacité au commerce dans le cadre de l'Accord Commercial du GFLM.

"Avec son expérience vaste et ses connections, je sais sans aucun doute que M. Sanday s'adaptera à son nouveau rôle rapidement et saura développer des relations appropriées avec le secteur privé et collaborer étroitement avec les Officiels Gouvernementaux responsables des investissements et du développement du secteur privé ".

***Autorisé par le Directeur Général  
Secrétariat du GFLM  
30 Octobre 2014  
Port Vila  
République du Vanuatu***

